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Szanowny Pan

Mateusz Morawiecki
Prezes Rady Ministr6w
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Po raz kolejny zzwracam sig do Pana Premiera z proSbq o podjgcie stanowczych
dziala1 w sprawie tzw. Drogi Czerwonej w Gdyni oraz wiqzEce okreSlenie dat realizacjr tq
inwestycji. Sklania mnie do tego zar6wno pilnoSi nieprzemijaj4cej, lecz narastaj4cej
potrzeby, jak i doniesienia o przyjgciu przez Radg Ministr6w uchwaly o zwigkszeniu
wydatk6w na Program Budowy Dr6g Krajowych o 21 mld zl, o czym doniosly wczoraj
media.

Pozwolg sobie w skr6cie przypomniei argumenty, kt6re podnosilem juZ wielokrotnie.
Ta trasa jest niezbgdnym polqczeniem istniej4cych terminali promowych z autostradqpoprzez
ObwodowE Tr6jmiasta. Obecnie takie pol4czenie nie istnieje, a jego protezg stanowi
calkowicie nieprzystosowana do tego celu, zaprojektowana pod inne potrzeby, Estakada

Kwiatkowskiego. Taka sytuacja stanowi powaZnq niedogodnol( zar6wno dla gdyriskiego
Portu oraz przedsiEbiorcow bran?y porlowej i pokrewnych, jak i dla mieszkaric6w Gdyni.
Jedni s4 pozbawieni mozliwoSci rozwoju swojego biznesu, bo ogranicza rch w4skie gardlo
drogi dojazdowej. Drudzy spgdzaj4 dtugie godziny w korkach, bo drogg, kt6ra powstala dla
mieszkaric6w, blokuj4 tiry podqlaj4ce do lub z terminali. Miasto nieustannie remontuje
Estakadg, kt6ra nie wytrzymuj e obciqzeh, gdyZ jak wspomnialem, projektowana byla dla
cel6w znacznie llejszego ruchu. Remonty te, choi kosztowne i uciqZliwe, nie mog4 jednak
trwale poprawii sytuacji.

Z tych wszystkich przyczytl, budowa drogi ze Srodk6w centralnych jest dzialaniem
niezbgdnym i jedynym mozliwym rczwiqzaniem istniej4cej od lat patowej sytuacji. Zadne
inne nie rozwiyZe problemu. Od czasu przyjgcia projektu ustawy o portach morskich w lipcu
ub.r. oczekiwaliSmy, 2e sprawawreszcie nabrerze przyspieszenia. Oczekiwania teuzasadnialy
takZe hczne wypowiedzi medialne przedstawicieli rz4du, w tym m.in. Pan6w Ministr6w M.
Horaly i G. Witkowskiego. Tymczasem, po niemal roku, nie widzimy Zadnego postgpu. Ta
sytuacja jest zmartwieniem nie tylko dla wladz miasta, ale teZ, a mohe przede wszystkim dla
Zarzqdu Morskiego Porlu Gdynia oraz jego Rady Interesant6w a takZe tysigcy gdynian,
ktorzy nie zasluguj q na to, by ich drogowa mgczarnta trwala tyle lat. Trudno nie rozumiei
2r6del roz1alenia i poczucia niesprawiedliwoSci, jakie towarzyszE mieszkaricom,ktorzy znajq
skalg dochod6w Skarbu Paristwa generowanych przez port i nie rozumiej4 sk4d zatem tak
wielki op6r przed wydatkami na inwestycjE, kt6ra sluZylaby obsludze tego portu. Ogromna
dynamika wzrostu wolumenu przeladunk6w w porcie napawa radoSciE i jest miar4 sukcesu
portu. Zarazem tej radoSci nie towarzyszy optymizm co do przyszloSci, lecz obawa, ze sukces
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stanie siE przyczyn4 klgski, gdyL wraz z dalszym wzrostem liczb przeladunk6w nast4pi w
kof,cu calkowite zablokowanie mozliwoSci komunikacyj nych portu.

Istniej4cy plan budowy portu zewnEtrznego z calq pewnoSciE bEdzie wymagal
kolejnych inwestycji drogowych, o kt6re bgdg zabiegai nie mniej gorliwie, niL o Drogg

Czerwon4. Jednak czekanie z palqcq potrzebq, jak4 jest obsluga istniej4cych terminali
kontenerowych orazpowstaj4cego wlaSnie promowego na inwestycje przyszlolci nie znajduje

2adnego uzasadnienia i moZe byd traktowane tylko jako wym6wka. DziS najpilniejsze jest

dostarczenie ,,tlenu" istniej4cym czgsciom poftu, a poptyn4i on musi Drog4 Czerwon4.
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